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Valtuustoaloitteessa 31.1.2022 Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
ehdottaa mahdollisuutta selvittää valokuituyhteys kattamaan koko 
Ulvilan alueen. Perusteluina selvityksen tekemiseen mainitaan 
toimivien ja vakaiden verkkoyhteyksien tarve koko kaupungin 
alueelle, koska etätyöt nähdään pysyvänä työmuotona ja palvelut 
ovat siirtyneet enemmän verkkoon.  
 
Yksityiset toimijat ovat vuoden 2023 aikana ilmoittaneet julkisesti 
valokuituverkkojen rakentamispäätöksistä Ulvilan alueelle. Yksityiset 
toimijat voivat hakea, ja ovat julkisten tietojen mukaan myös 
hakeneet, ELY-keskuksilta valokuituverkkojen rakentamiseen tukea.  
 
Yksityiset toimijat tekevät päätöksiä valokuituverkon rakentamisesta 
eri alueille, kun asiakkaita alueella on riittävästi.  
 
Erään toimijan valokuituverkon rakentamispäätöksiä eri alueilla 
Ulvilassa 1.12.2023 ovat mm. päätökset Friitala, Nahkuri, Nummela, 
Hakanpää, Palovainio, Rantala, Uotila, Mynsteri ja Vanhakylä.  
 
Koska yksityiset toimijat rakentavat valokuituverkkoja eri puolilla 
Satakuntaa olettamana on, että myös Ulvila saanee laajan 
valokuituverkoston nykyisten laajojen langattomien 5G-
verkkopalveluiden rinnalle. Jo pelkästään olemassa olevien 
langattomien yhteyksien avulla pystytään täyttämään suurin osa 
kotitalouksien tiedonsiirron tarpeista. 
 
Kaupungin ei ole tarkoituksenmukaista lähteä selvittämään 
laajemmin oman valokuituverkon rakentamista. Omalta osaltaan 
kaupunki tukee yksityisiä valokuituverkkojen rakentajia antamalla 
kaapelien ja kytkentätilojen sijoittumislupia (suunnittelu- ja 
maanrakennusinsinööri) ja sijoittumislupien yhteydessä neuvontaa 
sekä ajantasaisia kartta-aineistoja. Sijoittumis- ja kaivuulupia 
annetaan samojen, tasapuolisten periaatteiden mukaisesti pyytäjille 
kriittistä infraa vaarantamatta. 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että valtuusto 
 
- hyväksyy edellä esitetyn vastauksen perussuomalaisten 
valtuustoaloitteeseen koko Ulvilan alueen kattavaa valokuituyhteyttä 
koskevasta selvityksestä 
 



- päättää todeta valtuustoaloitteen loppuun käsitellyksi. 
 
Lisäksi kaupunginhallitus päättää tarkastaa pöytäkirjan tämän asian 
osalta välittömästi kokouksessa. 

 
Päätös Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti esittää valtuustolle, että 

valtuusto 
 
- hyväksyy edellä esitetyn vastauksen perussuomalaisten 
valtuustoaloitteeseen koko Ulvilan alueen kattavaa valokuituyhteyttä 
koskevasta selvityksestä 
 
- päättää todeta valtuustoaloitteen loppuun käsitellyksi. 
 
Lisäksi kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian 
osalta välittömästi kokouksessa. 

 


